
 
 

 

Dagsorden Skolebestyrelses møde 

D. 21.08.2023 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Deltager først på september-mødet, hvor de er valgt og klædt på til opgaven. 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen 

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking 

Referent: 

Sven Wamser 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:10  Velkomst og dagsorden (I)  

 



 
 

 

2. 18:10-18:35 Økonomi v/ Søren Ernst Lüdeking (T) 

Formål: 

Bestyrelsen får indblik i skolens økonomi. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om skolens økonomi. 

Referat: 

Bilaget noter til økonomirapport gennemgået.  

Ift. til de udsendte bilag er der tildelinger på ca. 200.000 kr. der ikke er bogført endnu. Når 

de regnes med er det forventede underskud for 2023 på ca. 3,58% 

Der laves et budget for 2024 og 2025 i løbet af efteråret. Dette bliver sandsynligvis uden 

kommunens hjælp, da skolen først modtager budgettal senere. I dette arbejde laves der 

også en egen analyse af tildelingen. 

Skolebestyrelsen er blevet orienteret om en personalesag der kan have betydning for 

økonomien. 

 

Bilag: 

2.0 Økonomirapport 

2.1 Notater til økonomirapport 

2.2 Budget 2023 - Skolebestyrelsen Kongehøjskolen - august 2023 

 

 

3. 18:35-18:50 Skolebestyrelsens årshjul 2023-24 v/ Søren Ernst 

Lüdeking (B) 

Formål: 

Opsamling af områder til drøftelse og oplysning. 

Gennemgang og godkendelse. 

Skolebestyrelsen skal: 

Byde ind med områder, som ønskes behandlet i det kommende skoleår. Der kan både 

være tale om punkter til I (information) og D (drøftelse). 

Gennemgå af årshjulet for det kommende skoleår og godkende det. 

Referat: 

Input til årshjulet der ønskes behandlet i løbet af skoleåret 



 
 

 

- Evaluering af 0. årg. forkortet skoledag  

- Fokus på deltagelse ved valget til SB 

- Trafikpolitik 

- Meddelelsesbogen, herunder forventningsafstemning skole-hjem 

- Kommunikation 

o Skolens omdømme 

o Skole-forældre 

o Hjemmeside 

- Bæredygtighed 

Årshjulet bliver revideret ift. ovenstående og tages op igen på kommende SB-møde. 

Bilag: 

 Udkast skolebestyrelsens årshjul for 2023-24 

 

4. 18:50-19:00  Lærernes/personalets dag - torsdag 5. oktober (D) 

Skolebestyrelsen skal: 
Drøfte hvordan personalets dag skal fejres. 

Referat: 

Elevrådet skal inddrages, Søren/Sven tager kontakt til dem. 

På kommende SB-møde ønskes en tilbagemelding. 

 

Bilag: 

 

 

5. 19:00-19:30  Procesplan for drøftelse af mobilpolitik v/ Søren 

Ernst Lüdeking (D) 

Formål: 

At skolebestyrelsen kvalificerer procesplanen. 

Skolebestyrelsen skal: 



 
 

 

Ud fra en skitse til procesplan kommer skolebestyrelsen med input til, hvordan ansatte, 

elever og forældre inddrages i udformningen af en ny politik for brug af mobiler og 

skærme. 

Referat: 

Målet er en ny mobilpolitik, men det er vejen derhen der skal stå i fokus. Formålet er at 

inddrage skolebestyrelsen, elever, forældre og ansatte i udarbejdelsen af et princip for 

brug af skærme og mobiler. Deadline er vedtagelsen af at princip i skolebestyrelsen i 

januar. Grunden til at det skal være en proces er, at der er et ønske om en bred drøftelse 

for derigennem at opnå dannelse. Princip skal genbesøges/revideres for at få vores 

bevidsthed skærpet om hvad skærmbrug betyder for os. 

Der ønskes en inddragelse af eleverne ved prøvehandlinger i kortere perioder der så 

evalueres sammen med eleverne. 

Der skal være en afgrænsning, så princippet ikke bliver uoverskueligt, så fokus kun vil 

være på mobilbrug. 

Forældrene kunne inddrages igennem kontaktforældrene eller ved fælles foredrag hvor 

der kommer en ekstern. 

Søren og Andrea står for det videre arbejde. 

 

Bilag: 

 

6. 19:30-19:40 Formandens punkt v/ Martin Helt Brunsgaard (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Gennemgå slides til forældremøderne (bliver sendt ud inden mødet). 

Referat: 

Fokuspunkter i powerpointen til forældremøderne blev gennemgået. 

Thomas Nedergaard, SB formand på Høje-Kolstrup skole, er blevet forældrerepræsentant 

i et forum der skal lave rammen om et kommissorium der beskriver en lokal udgave om 

’Sammen om skolen’. Martin har i den sammenhæng foreslået at der igen laves et 

formandsnetværk. 

 

Bilag: 

 



 
 

 

7. 19:40-19:50  Skolens hverdag v/ Søren Ernst Lüdeking (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om skoleårets start 

 Orienteres om kommende artikel i ”Aabne linjer” 

Referat: 

Skolen har startet skoleåret med at fejre 5 jubilarer.  

I de 3 forberedelsesdage i slutningen af elevernes sommerferie har 

medarbejderne gjort alt klar. 

Centerets personale havde en udbytterig og faglig fælles dag på Dybbøl 

Efterskole med hands-on foredrag. 

Første skoledag blev fejret med modtagelse af de nye elever i 0. samt skolens 

fødselsdag. 

I sidste uge har 9. klasses elever været på en god og vellykket hyttetur. 

Der vil i det kommende ’åbne linjer’ være et indslag fra Kongehøjskolens 

serviceafdeling. 

 

 

Bilag: 

 

8. 19:50-19.55 Evt. 

Referat: 

Lena: Udskolingen ønsker at der kommer fokus på skolens sundhedspolitik og 

herunder en drøftelse af elevers mulighed for at forlade matriklen. 

Søren er leder af udskolingen. 

 

9. 19:55-20:00  Oplæsning af referat (B) 

Referatet blev godkendt. 


